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Златанъ Ив. Джартовъ. 

Разумно използване 
на падналите плодове 

Плодовото производство у 
насъ отъ година на годинна 
расте. Това е желателно и ра
достно. Едно голЪмо количест
во плодове, обаче, ежегодно 
остава неизползувано. Това е 
почти въ всички местности 
т. е. и въ планинските мест
ности, гд1зто плодовото произ
водство е най-развито и кло
ни да има чистъ промишленъ 
характеръ и гдето поради не-
умение маса плодове се оста-
вятъ да изгниватъ подъ дър
ветата, безъ да се прибератъ 
и използватъ, пъкъ и въ пол
ските местности, гд^то ово
щарството е тъй да се каже 
любителско. Дали плодовото 
производство на земледелско-
стопанство се смета за главно, 
второстепенно или любителско, 
преждевременно падналите 
плодове не требва да лежатъ 
върху земята, а да се съби
ратъ и използватъ въ нека-
къвъ преработенъ и по цененъ 
продуктъ. Отъ всички паднали 
плодове могатъ да се пригот-
вятъ едни или други продукти. 
Съ превръщането на паднали
те плодове въ некакъвъ по 
цененъ продуктъ не само се 
увеличава дохода на стопанст
вото, но съ това се огранича-
ватъ и некои болести и неп
риятели по плодовете на 
следната година. Плодовия чер
вей, напримеръ, щомъ се раз
вие, излазя отъ падналите 
плодове, покатерва се и се 
прикрива въ некоя пукнатина 
на дървото, гдето се превръ
ща на какавида (пашкулче) и 
гдъто на следната година се 
яввява въ по големъ размеръ 
въ плодовете. Сжщо монилията 
(гнилостьта на плодовете) би 
се ограничила на следната го
дина, ако се събираха падна
лите плодове и се използваха. 
Като е така, нека падналите 
плодове се събиратъ и изпол
зватъ. Навикъ у насъ е да се 
събиратъ само преждевремен
но падналите сливови плодове 
и да се варятъ на ракия. Но 
сжщото това нещо може да се 
прави и съ падналите и гра-
добитните ябълкови и круше-
ви плодове. За големо съжа
ление, обаче, това нещо се 

върши отъ малцина стопани, 
но и те използуватъ тия пло
дове неразумно, защото отъ да--
дено количество плодове те 
получаватъ незначително ко
личество ракия. Това е, защо
то неумело подготвятъ плодо
вете за ферментация, некои 
стопани дори правятъ още по 
голема грешка, като въ наси-. 
паните сливи смесватъ и цели 
напълно зелени диви круши к 
ябълки, които не само че не 
увеличаватъ количеството на 
ракията, ами го намалятъ, за
щото и следъ ферментацията 
те си оставатъ цели, понеже 
ферментите не могатъ да ги 
разложатъ. Другъ би билъ 
въпроса, ако дивите плодове 
се насилваха въ раздробено 
състояние и отделно служеха 
за варение на ракия. Нека се 
знае, че въ смесъ съ сливите, 
дивите плодове влошаватъ ка
чеството на сливовата ракия и 
увеличаватъ акциза на сливо
вата каша. За забелязване е, 
че дивите ябълкови и крушеви 
плодове, като се насипватъ 
цели въ смесъ съ сливите, не 
се подлагатъ на ферментация, 
ами просто на консервиране.И 
въ действителность, те се кон-
сервиратъ, защото се напоя-
ватъ съ спиргъ отъ сливовата 
каша. Сжщото нещо е и съ 
всекакви цели питомни ябъл
кови и крушови плодове. Като 
е така, всички паднали и гра-
добитни ябълкови и крушови 
плодове требва да се мелятъ 
или съ специалната плодоме-
лячка или съ цвеклорезачката 
или съ помощьта на едно тъ
по железо или дърво въ едно 
корито. Така раздробени, ябъл
ковите и крушевите плодове 
се насипватъ въ една каца. Но, 
ако се оставятъ тамъ въ това 
състояние, ферментацията имъ 
върви слабо и въ последствие 
вместо да се засили, насипа-
ните плодове започватъ да 
нагниватъ и плесенясватъ, за
щото се нападатъ не само отъ 
фермените, ами и отъ други 
микроби. Ето защо, за да за-
почнатъ усилено да ферменти-
ратъ, насипаните раздробени 
ябълкови и крушови плодове 
требва да се заливатъ съ врЬ-

ла вода. Обикновенно на 100 
кгр. смлени ябълкови плодове 
се полива 35 литри вряла во
да, а на 100 кгр. крушови 
плодове, въ зависимость отъ 
сочностьта имъ, отъ 20 до 35 
литри вряла вода. Още на сле
дния день се забелязва, че на 
сипаните плодове ферменти-
ратъ доста силно и следъ 8 — 
10 дни най-кжсно може да се 
пристъпи къмъ дестилацията 
(изварването) на ракията. Отъ 
100 кгр. паднали ябълкови и 
крушови плодове се получава 
около 10 литра ракия съ сила 
340 — 36°. Безъ прибавката 
на врялата вода, отъ дадено 
количество плодове не може 
да се получи необходимото 
количество ракия. За да бжде 
износно варението на ракия 
отъ паднали ябълкови и кру
шови плодове, желателно е 
акциза за ябълковата и кру-
шовата каша да бжде на поло-
винъ отъ акциза за сливовааа 
каша, защото отъ 100 кгр. 
сливова каша се получава 15 
литри ракия съ сила 33°, ко
гато това количество ракия се 
получава отъ 200 кгр. ябълко
ва и крушова каша, въ която 
веднага следъ раздробяване на 
плодовете е прибавено нужд-
ното количество врела вода. 
Така плащанъ акциза ще ог
раничи контрабандния начинъ 
на ракиеното производство отъ 
круши и ябълки и ще поощри 
населението за използуване на 
окапалите плодове, а съ това 
ще се увеличи дохода, както 
на отделния стопанинъ, така 
и на държавата. 

Крушевата и ябълкова ра
кия е отлична за производство 
на натураленъ ликьоръ (мали-
новка, вишновка и др.) но за 
тая цель плодовете требва да 
еж, ако ли не напълно узрели 
то поне доста зрели. Плодо
вете могатъ да послужатъ и за 
производство на рупъ. Разлика
та между рупа и мармалада е 
тая, че рупа е черенъ проду
ктъ, защото е приготвенъ при 
големъ достжпъ на въздуха 
(при открити еждове), а мар
малада е по светълъ продуктъ, 
защато е приготвенъ въ зак
рити еждове (вакуумъ). Следо
вателно, у насъ се прави из
ключително рупъ. Но пригот
венъ въ открити еждове (тапи) 
ябълкова и крушева рупъ мо
же да мине за мармаладъ, за
щото непочернява, ами полу

чава приятенъ тъмно-жълтъ 
цветъ. 

Начинъ на приготовляване на 
ябълковъ и крушевъ рупъ. 

1) Обелване, нарязване на 
дребни късове и отстраняване 
на вътрешните твърди части. 

2) Измиване на така пригот
вените плодове. 

3) Изварване въ малко вода 
(на 50 кгр. така приготвени 
плодове прибавя се 1 — 2 л. 
вода), докато ^е превърнатъ 
въ каша. Изварването на ка
шата продължава, до като се 
получи желаната гъстота и 
желания цветъ на рупа, следъ 
което му се прибавя малко за-
харь, (на 50 кгр. обелени, на
рязани и очистени ябълки или 
круши прибавя се 2 кгр. за-
харь.) 

4) Следъ прибавката на зп-
харьта, която отделно на огъ
ня се разтапя въ малко вода, 
рупа ври още половинъ часъ, 
като се бърка силно съ дър
вена лопатка. Следъ това, съ
да (тавата) се снима отъ огъня. 

5) Когато рупа истине до 60° 
С. прибавятъ му се неколко 
капки отъ некаква желана ми
ризма. 

6) Веднага следъ това при 
60° С. топлина рупа се амба-
лира въ некакви съдове (бу-
ренце, буркани, тенекии и др.) 
Преди да се амбалира, въ рупа 
се размесва некакво антисеп-
тическо вещество, за отстра
няване на. развалата му. Не
кои домакинки употребяватъ 
салициловъ прахъ. Но нека се 
знае, че салициловата киселина 
действува вредно и ускорява 
смърьта на всички ония орга
низми, които еж заболели отъ 
„Диабетъ" (захарна болесть), 
безъ да е известно на забо
лелите. Затова, вместо сали
циловъ прахъ, по добре е да 
се употребява „Натриевъ бен-
зонатъ*, който се продава въ 
всека една аптека, който стру
ва 50 ст. грама му и който ме 
само не че е вреденъ за никой 
организъмъ, ами дори и поле-
зенъ за некои. На 1 кгр. ябъл
ковъ и крушевъ мармаладъ се 
прибавя 1 гр. натр. бензонатъ. 
Тая прибавка прави рупа да 
истрайва до новъ. Тая прибав
ка (натр. бензонатъ) се раз
месва въ момента, когото се 
извършва амбалирането (пъл
ненето) на рупа въ сждоветЬ. 

7) Следъ амбалирането, еж-
довете се държатъ неколко 
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часа открити на слънце, за да 
се образува тънка мармаладна 
кора, върху която отпосле се 
слага едно парче хасе, отпо-
рано нотопено въ олио(масло) 
и изтискано. 

8) Следъ всичко' това, мар-
маладнигЬ сждове се захлюп-
ватъ съ капацигЬ си и се 
запазватъ на сухо и хладно 

место. 
Отъ 50 кгр. обелени, наря

зани и почистени ябълкови 
плодове и съ прибавка на 2 
кгр. захарь се получава 16 до 
17 кгр. рупъ (мармаладъ.) 

Не тр-вбва да се прави рупъ 
отъ преждевременно паднали 
въззелени сливови плодове. 

Е. Балтаджиевъ. 

Две конференции 
за износъ 

Неоспоримо е, че ония продукти 
отъ земята на една страна имагь 
по големо значение за тая страна, 
които освенъ за удовлетворение на 
местните нужди, съставляватъ и 
важенъ предметъ за износъ, 

Отъ тази гледна точка отдавна 
се следваше да бъде преценено 
постоянно развиващото се лозарст
во въ страната ни. Отъ година на 
година площьта на засадените аме
рикански лозя зе увеличана, голе
ми парични суми и трудъ се вла-
гатъ въ техъ, безъ да може ре
колтата стъ т*хъ да бъде рацио
нално използувана. 

Колкото грозде бъде употребено 
презъ време зреянието до гроздо
бера и малко следъ него, смета се 
че поне то е използувано за прех
рана на семейството, всичко оста
нало бива цреобърнато въ вино, 
което се изпива въ къщи или се 
продава на кръчма рите, за да бъ
де консумирано пакъ въ страната 
и то повече отъ ония, които пред-
почитатъ да убиватъ времето сивъ 
кръчмите, вместо да го употребятъ 
въ произзодителенъ трудъ. 

Едва преди 4 — 5 години се 
заговори и започнаха сериозни опи
ти съ износа въ странство на про
дукти -отъ лозарството, за да може 
тоя отраг/ьлъ на нашето земледЬ-
лие да допринесе съ що годе да 
послужи за засилване стопанската 
мощь на страната ни. 

Първите опити се направиха отъ 
търговци и производители отъ се

верна България презъ 1926 год, 
за износъ на грозде и други пло
дове въ пресно състояние, а също 
така и вино, за което требваше 
презъ нея година сами европейски 
търговци — покупатели дз дойдатъ 
и ни убодятъ, че то носи по 
високи качества отъ много други 
вина, които пълнятъ европейския 
пазаръ 

Отначало поради липса на при
способени вагони и споразумение 
съ Югославия за бързъ превозъ, 
износителигв се задоволиха съ вод
ния Дунавски пжть, като за цельта 
използуваха експресните дунавски 
параходи които заминаватъ за на
горе два пъти въ седмицата. 

Като главеиъ пазренъ обектъ от
начало и до край си остана Виена, 
като големъ консумативенъ и раз-
пределителенъ центръ на идващите 
отъ югъ и изтокъ продукти съ 
предназначение за другите европ. 
градове. 

Въ резултатъ на усилията презъ 
първата година се получи това, че 
презъ нея година можеха да бъ-
датъ изнесени едва- 152 хиляди 
килограма грозде. 

Презъ втората — 1927 година 
изнесеното количество се увеличи 
на 530 хиляди килограма. 

Презъ третата — 1928 година 
когато вече се приспособиха вагони 
за износъ и се издвчствува бър 
зиятъ превозъ на тия вагони презъ 
Югославия, за да могътъ за 4 дни 
да досгигнатъ до Виена, износа се 

увеличи на 911,000 кгр. а презъ 
четвъртата — 1929 год. имаме 
ваче износъ, който достига до 
2,104,569 кгр., разпредвленъ по 
държави така: За Австрия 1758700 
кгр. за Германия 294,450, за Че-
хославия — 28,401, за Полша — 
12,964 и за други държави — 
12,000 кгр. 

Отъ тия цифри се види, че по
следната 1929 година се е лока
ла най благоприятна за износа или 
по право пътищата съ се разчис
тили и работите по износа съ се 
засилили до такава сгепенъ, че 
даватъ на всекиго основание да 
добие вЬра, че износната търговия 
ако не се случатъ некои неблаго
приятни промени въ въикашните па
зари,ще се развива прогресивно и ще 
даде големъ тласъкъ на лозовото 
производство особено на десертни 
тъ сортове грозде особенно афузъ 
али и димята. 

Това последното обстоятелство 
дойде да се потвърди и отъ фак
та, че докато износа на гроздето 
ежегодно се е увеличавалъ, за ви-
ното това е било тъкмо обратното 
— започнало съ едно количество 
ртъ 4 милиона литри презъ 1926 
година свърщило е съ 145,000 л. 
презъ 1929 год. Като последствие 
отъ това явява се едно ново те
чение измежду самите лозари отъ 
1. — 2 години насамъ, а именно 
да почватъ да саждатъ почти само 
горните два сорта афузъ-али и 
димятъ, а особенно афузъ-али. 

Засилването износа на гроздето 
до такава степень не значи още 
че всичкото е вървело благополу-
но, напротивъ срещани съ редъ 
пречки отъ естество да възпрепят-
ствуватъ на успешната работа и 
може. би ако не еж се-срещали 
тия пречки изнесеното количество 
е щело да бъце още по големо. 

За премахването на всички преч
ки съ съдействували обаче както 
Русенската и Софийска търговски 
камари така и иформацноното бюро 
по износа въ гр. Плевенъ, основано 
презъ 1927 година. 

Презъ настоящата година всички 
насърдчени отъ миналогодишния 
успехъ съ въ очаквание да се пос

тигне едно по големо разширение 
на работите по износа н следова
телно налага *се една по голема 
подготовка за да се избегнатъ по 
възможности всички препятствия 
отъ естество да компрометиратъ 
добрия успехъ, както тукъ по ор
ганизацията на експедицията, така 
и тамъ въ самите европейски кон-
соматнвни центрове за доброто и 
успешно пласиране на изпратените 
вагони. 

Водими отъ тия съображения, 
както Русенската така и Софийс
ката въ разбирателство съ Варнен
ската търговска камара съ решили 
да устроятъ редъ конференции съ 
лозарите въ отделните пунктове 
въ които като се разгледатъ всич
ки дефекти на досегашния износъ, 
да се :.зематъ мерки за премахва
нето имъ, въ завмеимость отъ това 
отъ къде идватъ те: дали отъ 
Грешки правени отъ самите лозари 
производители, дали отъ самите 
експортьори и техните агенти, дали 
отъ недостатъци въ превозния ма-
териял — изобщо въ службата по 
изнеса или най сетне ^отъ органи
зацията на рекламната и информа
ционна служба вънъ и вътре въ 
страната. 

ГГьрва е наченала съ конферен
циите си Русенската търговска ка
мара съ свикване такава въ гр. 
Лесковецъ на 6 м. м 

Нека ни бъде позволено да ка-
жемъ, че колкото да не отричаме 
първенството и заслугите на Русен
ската търговска камара по износа 
на гроздето и нейната роль за про
биване пътищата на европейските 
паеари й създаването на Плевенс
кото информациоио бюро, въ слу
чая ще требва да и се направи 

..единъ малъкъ упрйкъ; Като е зна
яла предварително, че Софийската 
търговска камара въ споразумение 
съ Варненската свиква за 12 и 13 
юлий конференция въ Горня-Оре-
ховица не ее е споразумела съ 
техъ за сьединеиието имъ въ ед
на голема въ Г. Ореховица или Лес
ковецъ а отделно преди Г. Оре-
ховската свиква тгя въ Лесковецъ. 

Въ саучая може да има вина и 
Софийската търг. камара, че не се 

П Р О Т О К О Л Ъ 
№ 4 

на Варненския окржженъ съветъ, II-ра редовна сесия отъ 
XIV избирателенъ периодъ. 

РЕШЕНИЕ Я* 16 

Изложение на Началника на Окр. Ветеринарна служба 

П р е д с е д а т л я . Давамъ думата на г. Началника на Окръж
ната ветеринарна служба да направи своето изложение. 

Н-ка на Окр. ветер. служба Д-ръ П а ч е в ъ ъ. Чете изложе
нието за състоянието на окр. ветер. служба въ окръга презъ 1929/ 
1930 год, 

Пр ед се д а те ля . Отъ името на съвета и отъ мое име бла
годаря на г. Началника на окр. ветер. служба за дадените отъ него 
осветления. 

Д. Р а л ч е в ъ. Моля г. н-ка на окр. ветер. служба да съобщи. 
какво стана въпроса съ местото за постройка на лечебница въ с, 
Градинарово. 

Д-ръ П а ч е в ъ. На неколко пъти е искано за цельта комисия, 
обаче още не е назначена. 

Н. Б а е в ъ. Отъ отчета се вижда, че болните случаи съ по
вече увеличени отъ миналата година. Дали населението е привикнало 
да прибегва повече къмъ медицинска помощь, или това се дължи на 
повече заболявания презъ тази година. 

РЕШЕНИЕ № 18. 

Изложение на секретаря на комисията по процеса за манастиря 
„Св. Константинъ". 

П р е д с е д а т е л я . Давамъ думата на секретаря при камисияга 
да направи изложение по процеса за монаегира „Св. Константинъ" 
предъ Гръцко-българската смесена подкомисия въ София. 

Секретаря на комисията Гр. Н и к о л и е в ъ , Чете изложението 

за хода на делото за ионастира „Св. Константинъ" предъ Гръцко-
българската смесена подкомисия. 

5 минути отдихъ — следъ отдиха. 
П р е д с е д а т е л я . Понеже,изложението иа секретаря ще от

неме повече време, моля да се съгласите, щото за утре, или другъ 
моментъ, да се изслуша г. секретаря по делото за мон. „Св. Конста
нтинъ", а сега да изслушате изложението на директора на зимното 
земледЬлско училище. 

Болшинство — приема се. 

РЕШЕНИЕ N8 19. 

Докладъ на директора на зем. зимно училище. 
Директора Е. Б а л т а д ж и е в ъ . Чете доклада за зими. земл. 

училища. 
П р е д с е д а т е л я . Благодаря на г. Агронома за дадените све 

дения. Считамъ въпроса за приключенъ. 

РЕШЕНИЕ № 20. 

Вземане решение по предложението на окр. съветници отъ 4 II. 
1930 год. да се изиска ревизионни актъ. по произведената ревизия 
на постояната комисия и се сложи на разглеждане отъ окр. съветъ. 

П р е д с д а т е л я . Постъпило е следното предложение, подпи
сано отъ достатъченъ брой окр. съветници, което ще прочета: .До 
г-на Председателя на Варненски окр. съветъ. Предложение отъ "до-
луподписалите окр. съветници. Г-не Председателю, Както Ви е из
вестно инспектора Пиналовъ, до скоро продължаваше да върши ре-
визия на Постояната комисия за времето отъ бирничеството на Мин
чо Чаневъ до датата на представянето на сегашния — Христо Ива-
новъ. Споредъ сведенията ревизията е свършена и ревизионния актъ 
изготвенъ отъ ревизора (инспектора Пиналовъ) въ София. 

Ако всичко това е вврно, особено последното обстоятелство, то 
наредете да се изиска ревизионния актъ и сложи на разгеждане отъ 
окр. съветъ. гр. Варна, 4. И. 1930 г. Следватъ подписите." Желае 
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е споразумела съ Русенската и не 
местото тукъ да търсимъ виновн-
ници а ще требва да приемемъ,че 
едните и другите съ имали само 
едно добро желание да допрене-
сагь всеки споредъ силите си за 
успеха на делото. 

И въ двете ксференции съ дър
жани реферати, засегащи средст
вата аа подобрение производството 
на плодовете и десертните грозда 
съовразно изискванията на пазаря, 
върху условието за износъ и орга
низацията на същия, върху подо-
брението на нашето лозарско и ви
нарско дело и ролята на лозарския 
сьюзъ, винарските кооперации, ка
то фактори за производство, износъ 
и др. 

Следъ станалите разисквания въ 
които съ взели участие представи
тели на производители, на експор-
тьори, на лозарския съюзъ, на ко
операциите и на учрежденинта, 
които иматъ контактъ съ износа, 
съ взети съответни решения засе
гащи едни и същи искания, които 
се изразяватъ въ следнята резолю 
ция на Г. Ореховската конференция: 

По производството на десер
тно грозде. 

а) М-то на земледвлието. чрез/ь 
соои адгрономи специалисти да 
напътствува производителите лоза-
ри за по рационално отглеждане на 
десертното грозде, за да се полу
чи доброкачественъ и евтинъ про-
дуктъ. 

0) Да се помоли същото да поо
щрява добрите стопани чрезъ 
премии, като на всички лозари при
тежаващи комплекти отъ 5 декара 
и нагоре засадени съ „АфузъАли" 
се даде премия отъ 100 лв. на де-
каръ съ задължение лозето ла 
бъде дигнато на телена конструк
ция. 

По превоза и търгъвията съ 
десертно грозде. 

а) Препоръчва се производите
лите да подбиратъ най грижливо 
и добросъвестно гроздето, предназ
начено за износъ. 

б) препоръчва се на търговците 
износители да си служатъ съ доб
рокачествена опаковка и строго 
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упражняванъ отъ неговите органи 

д) Да се настои предъ м-то 

Министерство 
на 

Търговията, Промишлен, и Труда 
Отд. за търговия и индустрия 

.V» 7035 
София, 26, VII. 1930 г. 

си за износъ 
1927 год , въ Варненския окръгъ 

на не съ правена вече опити и затова 
търговията, промишленостьта и тру- ролята на варненскиге делегати въ 
да да подпомогне още тази есень конференцията беше повече наблю-
на единъ български павилнонъ на дателна. Прн все това те вземаха 
Виенския есененъ панаиръ, гдето, участие въ разнеквлшята съ огледт. 
между другите яемледелскн про- на това да се открнягъ нови съо-
дукти, да бъде застъпено и бъл
гарското десертно грозде. = • • —••= 

е) Да се настои предъ м-то на 
железниците да намали до мини-
мумъ преносната тарифа на специ
алната колетна служба за превоза 
на грозде и др. овощия за вътре-
шностьта. 

ж) Да се настои предъ м-то на 
външните работи да направи енер
гични постъпки предъ правителст
вото на Полша и ако требва и 
предъ други северни страни да у-
величатъ контнгента за вносъ на 
българско десертно грозде по на
малени митнически тарифи. 

Изъ Лесковската конференцн;., 
1) Да се уреди добра търгов

ска ннформ. служба въ чужбина и 
пропаганда на нашите лозароово-
щарски произзедения. 

2) При сключване на търговски 
те договори да се. има предъ вндъ 
интересите на нашето лозарство, 
овощарство и винарство. 

з) Специално за подпомагане из
носа на виното прмвителегвото да 
предприеме изменение на закона за 
акцизите и патентовия сборъ, пос
тановленията на които съ една го-
лема спънка за производството и 
обработката произведенията на на
шето лозарство и овощарезво, как
то и вътрешната и външна търго. 
вия съ вината и ракиите и отпа. 
даците при производството нмъ. 

Въ Г. Ореховската конференция 

на железниците, производнтелте 
и експортьорнгЬ, както и търгов
ското представнгелстко въ Виена, 
ще иаправятъ всичко завмеящо за 
заенлвзне на износа, за да може 
българските плодове и грозде да 
добиягь очакваното господствуваше 
значение въ западна европейските 
пазари. 

Препнсъ. 
Вх. № 8364/31. VII. 930 г. 
До Г. г. Председателите из 

Търгов. индустр. камари въ 
Царството. 

До г. Председателя на Лозар-
кнп Съюзъ въ София. 

Министерството иа Търговията, Промишленостьта и Труда Ви 
съобщана, Господине Председателю, съгласно рапортите иа Българ. 
Царско Генерално Консулство въ Амстердамъ, Я» 36 н 216/930 г. 
че въ Холандия нема добри условия за виосъ на десертно грозде. 

Внесени съ били презъ последните години следните количества 
грозде: 1927 г. — 487 т.; 1928 г. — 312 т.; 1929 г. 349 тона 
най гол-кмите количества отъ което съ биле внесени отъ Португалия. 
Презъ същите години износа на десертното грозде е възлизалъ на: 
1927 г. — 4116 т ; 1928 г. — 5372 т.; 1929 6570 тона. 

Въ самата Холандия се произвежда десертно грозде въ доста-
чно количество, както за местна консумация, така и за износъ. По 
вкусъ сжщето се различава отъ южните грозда, а също и отъ бъл
гарското и местния консуматоръ би требвало евентуално да свикне 
съ вкуса на българското грозде, ако се направи опигь съ вноса му 
въ тази страна. Внасянето отъ други южни страни (Португалия) де
сертно грозде се прооава на по ниски цени огъ местното грозде. 

Вносното мито на десертното грозде възлиза на 8 °/0 отъ стой-
носьта. Свидетелства за произходъ и за здравословно състояние на 
гроздето не се нзискватъ, ие сжщесгвуватъ и особени предписа.и н 
за опакявката на гроздето. 

Като съобщаваме тези сведения, М вото Вн предлага да разпо
редите за разгласяването нмъ между заинтересуваните износители на 
десертно грозде. 

Началникъ иа Отделението: (под.) Не се чете. 

Печатница „Войниковъ" — Варна 
Телефонъ № 502 

ли съвета да се дадътъ нуждните пояснения. 
Д. Ш и к о в ъ . Г. г. окръжни съветници, отъ преди две години 

се започна да се прави финансова ревизия на Постоянната комисия. 
Тая ревизия се раздели на две, като съ първия ревизионенъ актъ се 
ликвидира и оставаше втората часть. Идвахъ на !гвколко пъти въ 
пост. комисия и запитвахъ за тоя акгъ, обаче отъ последната ми се 
каза, че ревизията е свършена, но че ревизора не си е далъ още 
заключението. Тоя ревизионенъ акгъ интересува всички. Напоследъкъ 
питахъ председателя иа постоянната комисия за съдбата на тоя актъ 
— отговори ми се, че г. фичансозия инспекторъ следъ като биле 
дадени обяснения огъ лицата, които съ ревизирани, взелъ съ себе 
си акта, който още не е изпратенъ въ комисията. Зъ тоя акгъ, как
то се чува, и огъ мълвата, все таки ще има нещо и ние требва да 
знземъ какво има вь тоя акгъ и като намираме, че работога по не
го е почти свършена, нека се телеграфира на финансовия инспекторъ 
по възможность въ най скоро време да изпрати акта. 

Председат. на комисията Л. Ч с р п а н с к и . Ревизионни актъ по 
извършената вгора ревизия на постоянната комисия още не е готовъ. 
Обясненията, които е нуждно дт се дадътъ по него отъ отделните 
лица съ дадени и оставаше само фннан- инспекторъ да направи сво
ето ззключение и акта да ни се изпрати. Сега фин. инспекторъ съо
бщава, че заключението му е готово, но предъ вндъ на това, че 
акта е досга обемиегъ, моли пост. комисия да му отпусгне 200 — 
250 лева, за да може да се огпечати въ неколко екземпляра. 

Д. Р а л ч е в ъ . Кога ще стане тая работа? 
Л. Чер папски. Нашето желание е било по скоро да се при

ключи съ ревизията. Нещо позече, когато разбрахме, че по тоя акгъ 
ще бъдагь начетени известни длъжностни лица, за да запазимъ ин
тересите на коръга, помолихме го, да се наложи запоръ върху нмо-
тите на тия конто съ начетени, за да не би да огчуждагь имотите 
си и се гарантира вземлнего на окръга, което той направи. 

Д. Р а л ч е в ъ . Азъ моля да се помоли г. финансовия инспекторъ 
да прати по скоро ревизионни акгъ. 

Ф. Р а ф а н л о в ъ . Известно Ви е, г. г. окр- съветници, че по 
първия ревизионенъ актъ окр. бирникъ Герчо Атанасовъ е начетеш. 
съ сумата около 200,000 лв., която гой отпосле пнесс. Също и М. 
Чаневъ внесе констатирания му дефицитъ. По тоя актъ и доаматз съ 
осъдени и насъ сега ни интересува втората часть иа ревизията, кега-
то е билъ окр. бирникъ М. Чаневъ, който е работилъ по финансо
вата часть. — Насъ не ни смущава това, което ще се константна 
въ акта, защото всеки по него ще получи съответното си наказание 
за извършеииите му престъпления, 

Финансовия инспекторъ не бе довършнлъ — прнключилъ реви
зията и азъ лично съмъ го молилъ да я довърши. Тогава ми се ка
за, че остава да се дадътъ обяснения по акга иа ревизирующит!, 
лица. А по силата иа закона аа финансовата инспекция следъ като 
си даде заключението, той дава надлежния ходъ на акта и ако има 
нужда го препраща на прокурора, така че ние ие можеиъ да се за
нимаваме съ него- — Ако го сложииъ тукъ на разглеждане, то с 
за да правниъ една политическа критика — тъй че нема защо ла 
подаваме телеграми за изискването на този актъ, за което правя 
следното предложение: окр: съветъ следъ като изслуша мнението иа 
запитвача и своите съветници, минава на дневенъ редъ. 

Д. Р а л ч е в ъ . Странно ми се вижда г. г. съветници мнението 
на г. Ф. Рафаиловъ и моля да се пише на инспектора да изпрати 
акта заедно съ своето заключение, за да го обеждимъ тукъ пъ съ
вета. Въ дадения случай има една бавность — нека се иска актл. 

Ф. Р а ф а и л о в ъ . Г. г- окр. съветници, азъ не съмъ казалъ,че 
че акта ие може да се сложи тукъ в се заиимаемъ по него. Обаче 
ние не можемъ да вземемъ решение по него, освенъ отъ съдебната 
власть, ако требва да отиде той тамъ, Въ подкрепа на това ще Ви 
кажа, че Шуменската окр. сметна палата въ своето становище по 
ревизионните актове казва: По единъ ревизионенъ актъ, ако страни
те не еж изслушани и фин. инспекторъ нЬма закючение — това не 
е актъ. Русенския апелатнвеиъ еждъ по делото на бивщия домякииъ 
прн посг. комисия Хр. Таракчневъ казва; понеже Таракчиевъ не с 



Стр. 4. Варненски окржженъ вестникъ Брой 12. 
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ОБЯВЛЕНИЕ № 53 
с. Градинаров, 12 августъ 1930 год. 

Обявява се на интересующите се, че на 30-я день следъ 
публикуване настоящето въ „Варненски окр. вестникъ", ще 
се произведе търгъ съ явна конкуренхия въ канцеларията 
на основното училище отъ 14 до 16 часа следъ обЪдъ, за 
отдаване на наематели за две (2) стопански години, начиная 
отъ 1. X. 1930 год, до 1. X 1932 год. — следните училищни 
ниви: 1) Нива въ мйсти. „Тилкини" отъ51'6 дек,; 2) Нива въ 
мЪстн. .Тилкини" отъ 20 дек; 3) Нива въ мтзсгн. .Демирд-
жии Отъ 84Д дек.; 4) Нива въ мести. „Чукура" отъ 19-2 д; 
5) Нива въ мЪстн. „Стари . робища" отъ 70 дек.; 6) Нива въ 
м^стн. „Подъ новитЪ лозя" отъ 52 3 дек. и 7) Училищния 
дворъ при общината отъ 2 3 дек. 

Всички ниви еж парцелирани на парцели отъ 5 до 10 д. 
Първоначална оценка на декаръ 100 лв, Залогъ 10% 

върху първоначалната оценка. Закона за Б. О. П. е задъл
жителенъ за конкурентите. 

Разноските по обявлението и други еж за сметка на 
наемателите. Отъ Настоятелството. 

АВРЕНСКО УЧИЛИЩНО НАСТОЯТЕЛСТВО 

О Б Я В Л Е Н И Е № 66 
Авренското училищно настоятелство съсбщавз на инте

ресующите, че на единадесетия день о-.л, публикуването нас
тоящето въ „Варнен. окр. вестникъ" 8 ч. сутрентьта въ 
първоначалното училище въ с. Авренъ,* ще се произведе пу-
бличенъ търгъ за отдаване подъ наемъ на следните недви
жими имоти: 1) Нива въ мЬстн. „Кърчанлъка" отъ 860 дек. 
разпределена на парцели по 20 дек ; 2) Нива (Стопанството) 
до селото отъ 50 дек.; 3) Нива въ мтзст. ?,Надъ изворската 
локва" отъ 333 дек., разпределена на парцели по 10 дек.; 
4) Нива въ мЪст. „Балата вода- отъ 34 дек. разпределена 
на два парцела. 5) Праздно место за зеленчукова градина 
въ м"6ст. „ЧучуркитЪ" отъ 3 дек. и 6) Нива въ мест. „Шей-
тана" отъ 3 декнра. 

Залогъ за правоучастие въ търга е 10%- Тържниттз 
книжа могатъ да се видятъ всеки день въ канцеларията на 
училището. Разноските потърга^сж вътяжесть на наемателя. 

Отъ настоятелството. 

Бейлийско Селско Общинско Управление 

О Б Я В Л Е Н И Е № 701 
с. Бейлий, 14 Августъ 1930 год. 

Общинското управление обявава на интересующите се, 
че на 31 августъ 1930 год. въ канцелрията на общинското 
управление отъ 14 до 18 часа ще се произведе търгъ съ 
явна конкуренция за отдаване подъ наемъ следните общин-
ски ниви за вртзмето отъ 15 септемврий 1930 г. до 15 сеп 
тември 1932 год.,а именно: 

1) Нива въ мЪст. „Тузлу тепе» отъ 50 2 дек. разпре
делена на 5 парцела до съседи: Канара, Пжть и Скот. нива. 

2) Нива въ мест. „Турските гробища" отъ 60 2 д. раз-

далъ обясненията си по акта, то и за това го оправдава, Ето защо 
моля окр. съветъ следъ като изслуша всичко това да м..не на дне-
венъ редъ. Ний не можемъ да наложимъ на финан. инспекторъ да 
си прати акта и пр. още повече, че той е чиновникъ, когото угре 
финансовото м-во може да го прати по ревизия другаде и известна 
работа остане непревършена и остане за по надире 

Т. Якимовъ . Г-да съветници, азъ подържамъ предложението 
на Шиковъ и Д. Ралчевъ. Нека акта часъ по скоро да се донесе до 
знание на съветниците. Това требва да стане за честьта и достойн
ството на окр. съветъ. 

Д. Шиковъ На (гЬчолко пъте* идзахъ въ посг комисия, но 
акта не ми се даде, като се каза, че още не е привършенъ. Инспек
тора казва, че начетените лица не съ си дали обясненията. Но те 
еж си ги дали вече и въ единъ актъ остава да си направи заключе
нието, следъ коего подиръ 2 — 3 дни акга ще е въ пост. комисия 
на разположение, Азъ чувамъ само слухове, а нищо иЬмаме на лице. 

Др . Василевъ , Подържамь предложението на г. Д. Шиковъ. 
Когато отивамъ по селата всели ме запитва по тая ревизия и азъ 
не зная какво да отговоря. Нека помолимъ да се изпрати по скоро 
акта. 

П р е д с е д а т е л я . Туй което г. 1Шкозъ говори, кара ме дру
го да мисля. Като че лн все пакъ стария табихегь н Д. Шнкооъ не 
е изосгааенъ. Г-нъ Шиковъ знае, че миналата година още въ вто
рото заседание на съвета първия ревизионенъ актъ, който беше го-
товъ се даде на него. Дори когато е имало преаъпление не го 
криехме отъ никого. За сегашния актъ, вчера секретаря на постоян
ната комисия е далъ 30 лв. за телефонень разговоръ съ София, за 
да може акта да се изпрати, когато е възможно по рано. Секретаря 
Николиевъ потвърди казаното отъ Председателя. Когато финансовия 

предтзлена на 6 парцели при граници: Пжть, Ст. Ивановъ и 
Канара. 

3) Нива въ мест. „Моканъ Ери" отъ 10 дек. до съседи: 
Бр. Митеви, Бр. Филеви и Мера. 

Наддаването ще стане по отделно за всеки парцелъ по 
отделно. Първоначална цена е 100 лв. на декаръ годишно. 
Залогъ за правоучастие въ търга се иска 5 на сто върху 
първоначалната оценка. 

Тържната преписка е въ общинското управление и мо
же да се види вейки приежтетвенъ день, Закона за Б. О. П. 
е* задължителенъ за конкурентите. 

Всички разноски по търга еж за смЪтка на нлемателя. 
Председатель: П X Колевъ 

Секр.-бирникъ; В. Гочевъ 
Тюркъ Арнаутларско Селско Общинско Управление 

О Б Я В Л Е Н И Е № 1807 
с. Т. Арнаутларъ, 11 августъ 1930 год. 

Обяввява се, че на 11 день отъ обнародването настоя
щето въ «Варненски окр. вестникъ", въ общин. управление 
отъ 8 до 12 и отъ 14 до 16 часа ще се произведе публи-
ченъ търгъ съ явно наддаване за долуозначениттз общински 
парцели за постройка на жилища отъ бездомни жители на 
с. Тюркъ Арнаутларъ. 

1) Парцели: 1, II, III, IV, V, VI, VII и VIII въ кв. 117; 2) 
пкрцели: 1, II, 111, IV, V, VI, VII и VIII въ кв. 118; 3) парцели 
1, И, Ш, IV, V, VI, VII и VIII въ кв. 119; 4) парцели: IV, V и 
VI въ кв. 122; 5) парцели: I, II, III, IV, V, VI, VII и VIII, въ 
кв, 123; б) парцели: III, IV, VI и VII въ кв. 124; 7) парцели: 
I, 111, IV, V и IX въ кв. 125, 8) парцели: I, II, Щ, IV, V, VI, VII 
и VIII въ кв. 126; 9) парцели: 1, II, 111, IV, V, VI, VII, VII, IX 
X къ кв. 129; 10) парцели: 1, 11, IV, V, VI, VII и VIII въ кв. 
130; 11) парцели: 1, И, 111, IV, V, VI, VII и VIII въ кв. 131; и 
12) парцели: I, П, Ш, IV, V, VII и VIII въ кв. 132. 

Първоначална оценка е 1 лв. на квадратенъ метъръ. 
Искания залогъ за правонаддаване въ търга е 10% 

върху първоначалната оценка. 
Тържниттз книжа могатъ да се видятъ всеки приежтет

венъ деньвъ канцеларията на общинското управление. 
Кметъ: Ив Г. Аджемовъ 

Секр.-бирникъ: П. Колевъ. 

Кара-агачско училищно настоятелство 
0 Б Я В Л Е~Н"И Е № 88 

село Кара-агачъ, 14 юужй 1930 год-
Обявява се на интересующите се, че на 14 септемврий 

1930 година 8 часа преди обедъ въ канцеларията на учили
щето ще се произведе търгъ съ явна конкуренция, за отда
ване на наематели, следните училищни ниви, за време отъ 
1.Х. 1930 год. до 1.Х. 1932 г.: 1) „Гюнекъ кору 50 декара; 
2) »Мимерликъ" 10 дек.; 3 „Мимерликъ" 40 дек. (4 парцела) 
4) „Тетреликъ" 57 дек,; 5) „Мемели" 131 дек.; 6) „Домузъ 
гюрлю" 12 дек.; 7) „Чукуръ тарла" 7-8 дек; 8) Килликъ" 1-8 
дек.; 9) „Килликъ- 6 3 дек.; и 10) „Алмалж" 12 4 дек. 

Първоначална оценка на декаръ е 100 лв. за цЪлиятъ 
наеменъ прериодъ. Закона за Б. 0. П. е задължителенъ за 
конкурентите, Всички разноски по публикацията еж за сметка 
на сжщите. Отъ настоятелството. 

инспекторъ бе тукъ, ние го молихме да се прати акта въ съда и 
се накажагъ престъпниците Счигамъ, отъ обясненията, които даде 
председателя г. Черпански за огпущане на сумата 250 лв. по напе
чатваме акта въ неколко екземпляра, а после и тия на секретаря, че 
ние не искаме да криемъ. Дири се повече дразнен Следъ деклара
цията на г. председателя и секретаря и предъ видъ моите настоя-
вания предъ инспектора за довършване ревизията когато пъкъ презъ 
това време на фян. инпекторъ се възложи спешна ревизия за държ. 
болница, водния синдикгъ и др. затова и ревизията продължи. Не 
съмъ противъ представянето на акта, оть който можемъ да вземемъ 
сведение констатираното, но санкци тукъ ние не можемъ да вземемъ. 

Ф Р а ф а и л о в ъ . Коглто ходихь вь София, аз ь лично молихъ 
фин. инспекторъ да приклкни атга и другите книжа и преди започ
ване февруарската сесия престъпниците да бъдатъ поставени въ 
затвора. Тукъ требва да се подчъртае, че ние сме биле борци за 
правдата и никой пресгъяникъ не сме покровителствували. 

Т. Якиммовъ. Ние молимъ да се нареди, щото до като засе
дава сесията, акта да бъде изпратенъ тукъ. 

П р е д с е д а т е л я . Ще гласуаамъ предложението на г-иъ Димо 
Шиковъ. Който е съгласенъ да се пише на г. финан. инспекторъ да 
побърза, за да изпрати ревизиония актъ по произведената втора ре
визия на пост. котисия, моля да си дигне ръката. 

Меншенство — не се приема. 
Заседанието се закри въ 18 40 часа. 


